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Zápis z jednání rozšířeného kolegia děkana č. 2 

ze dne 25. 3. 2024, od 10:00 hodin v místnosti č. H 212 

Přítomni: P. Bednařík, O. Blažek, M. Boňko, D. Emler, T. Gec, A. Geršl, M. Gregor, E. 
Hejzlarová, P. Jüptner, T. Karásek, Z. Kasáková, T. Klabíková Rábová, J. Končelík, M. Krausz 
Hladká, M. Nekola, T. Nigrin, M. Pečená, L. Poslušná, I. Prázová, A. Veselý,  

Prostřednictvím Google Meet: E. Hejzlarová, P. Soukup, J. Volenec,  

Omluveni: L. Krištoufek, L. Rovná, 

Hosté: PhDr. Marie Jelínková, Ph.D.; Mgr. Jan Ludvík, Ph.D. 

 

Program jednání:  

1. Informace z vedení fakulty 

2. Harmonogram realizace projektu "Ph.D. Infra" 

3. Diskuze o budoucím využití Hollaru 

4. Různé 

 

Před jednáním rozšířeného kolegia děkana byla předána poslední část ocenění za mediální 

výstupy reprezentující fakultní expertizu za předchozí rok, a to dr. Marii Jelínkové z ISS a dr. 

Janu Ludvíkovi z IPS. 

1. Informace z vedení fakulty 

1.1. Na úrovni univerzity probíhají diskuze k zajištění prostředků pro investice fakult v 
projektech Mephared a Albertov. Vedení FSV usiluje o to, aby výsledek těchto změn měl 
pokud možno minimální dopad na fakultní rozpočet a jeho fungování. 

1.2. V běhu jsou jednání k upravené koncepci novelizace vnitřního mzdového předpisu UK. 
FSV poskytlo vedení univerzity vyjádření k návrhu jednotných tarifů a poměru rozdělení 
dodatečných prostředků od MŠMT, kdy obecně trvá na rozdělování prostředků primárně 
dle platných rozpočtových principů a prosazuje zachování maximální flexibility v oblasti 
mzdové politiky.  
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1.3. Proběhlo bezpečnostní školení užšího vedení fakulty a v přípravě jsou další školení pro 
širší okruh zaměstnanců. Dále bude aktualizováno složení bezpečnostního štábu a 
v návaznosti na schválení Plánu krizové připravenosti UK budou zahájeny práce na 
aktualizaci PKP FSV. 

1.4. Byl prezentován přehled aktuálních informací o provozu jinonického areálu. Došlo také 
k zprovoznění nočních studoven, které jsou nyní ve zkušebním provozu otevřeny od 
19:00 do 24:00. Dne 24.4.2024 proběhne slavnostní otevření jinonického areálu a 
25.4.2024 se bude ve večerních hodinách konat “noc fakulty”.  

Boňko: Informoval o kulatém stolu, který se konal v minulém týdnu. O vstup do nočních 
studoven projevili zájem i studenti z jiných fakult, kteří aktuálně nemají do nočních studoven 
přístup. Z provozních důvodů však vedení fakulty neumožňuje zpřístupnění nočních studoven 
i studentům z jiných fakult.   

1.5. Byla otevřena otázka formalizace funkce studentských ombudsmanů. Pan děkan 
požádal přítomné pány ředitele o jejich názor na tuto problematiku.  

Nigrin: Ocenil práci ombudsmanů a navrhl spíše formalizovat postup pro podávání stížností.  

Končelík: Konstatoval, že studijní záležitosti se nemají řešit přes ombudsmany, ale přes 
garanty jednotlivých programů. Bylo by vhodné nějakým způsobem definovat kompetence 
ombudsmanů.  

PhDr. Petr Bednařík, Ph.D. – proděkan pro akreditace a kvalitu studia 

1. K datu 31.12.2024 skončí akreditace studijních oborů, které byly akreditovány ještě 
Akreditační komisí MŠMT. V těchto oborech je na fakultě nyní cca 300 studentů. Pokud 
tito studenti nedostudují do konce září 2024, bude nutné jejich převedení k 1. 10. do 
stávajících studijních programů. Nejpozději v květnu tohoto roku bude vydáno opatření 
děkana, které vymezí, jak konkrétně převod studentů proběhne.    

2. Rada pro vnitřní hodnocení UK vybrala 19 studijních programů FSV k hodnocení jejich 
realizace. Garanti těchto studijních programů budou muset pro RVH připravit podklady 
(vyplnit dotazníky s odpověďmi na otázky o realizaci studia).   

 
PhDr. Malvína Krausz Hladká, Ph.D. – proděkanka pro studijní záležitosti 

1. Ministerstvo vnitra od prosince 2023 změnilo režim studenta a vzniká problém při 
udělování víz pro studenty. Nově bylo ze seznamu států, jejichž občané bezproblémově 
získají víza, vyřazeno cca 23 států. Při přijímání zahraničních studentů je potřeba s tímto 
počítat.  

Mgr. Martin Nekola, Ph.D. – proděkan pro elektronizaci 

1. V rámci pilotního testování systému pro evidenci docházky proběhlo školení 
zaměstnanců děkanátu. Po odladění se bude systém postupně zavádět na jednotlivé 
instituty.  
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2. Příprava jednotného cloudového prostředí M365. Připravuje se řešení jednotných 
studentských e-mailů a přechod na jednotný tenant cuni.cz. Otázka přechodu FSV do 
cloudu UK je stále otevřena.  

3. Probíhají práce na aktualizaci SIS. V tuto chvíli je již několik modulů vysoutěženo a 
zapojíme se do jejich vývoje.  

4. Dále probíhají aktivity v oblasti AI: ukončen výzkum využívání nástrojů AI studenty a 
pedagogy na FSV; školení (interní i skrze CPE). 

prof. PhDr. Arnošt Veselý, Ph.D. – proděkan pro vědu a výzkum 

1. Informace o schůzce s koordinátory Cooperatia a tajemníky pro vědu ohledně hodnocení 
tvůrčí činnosti na UK. Byl stanoven termín 20. 6. 2024 pro první úplné verze 
sebeevaluační zprávy, a to s ohledem na následné schvalovací procesy uvnitř fakult. 
Pan proděkan požádal přítomné pány ředitele o kontrolu progresu, přičemž potvrdil, že 
OV je připraveno poskytnout maximální možnou podporu.  

doc. PhDr. Martin Gregor, Ph.D. - proděkan pro doktorské studium a další formy 
vzdělávání  

1. Informoval o plánovaném setkání proděkanů sociálně-humanitních fakult se zástupci 
ústavů Akademie věd ČR, a to pod záštitou paní rektorky. V případě, že by někdo 
z přítomných členů rozšířeného kolegia děkana měl nějaký námět k projednání (nad 
rámec poznámek již oslovených předsedů oborových rad), je možné jej tlumočit 
prostřednictvím pana proděkana.  

Mgr. Tomáš Gec – člen kolegia pro projekt Modernizace a rozšíření prostorového zázemí 
výuky v Areálu Jinonice 

1. Informoval o aktuálním stavu jinonického areálu, jehož správa již přešla pod VO PTO p. 
Balíka (ten nyni řešil dodávku venkovní posezení se zelení v předprostoru hlavního 
vstupu a v plánu je dále  nákup venkovního posezení do kavárny).  

2. Chystá se vyhlášení zakázky na prováděcí projekt na rekonstrukci budoucích prostor 
děkanátu v Jinonicích a zároveň probíhá diskuze s KaM nad revizí finální podoby  menzy 
v 6 NP děkanátu.  

PhDr. Zuzana Kasáková, Ph.D. – proděkanka pro zahraniční styky 

1. Informovala o aktivitách organizovaných univerzitou k přípravě strategie 
internacionalizace UK. 

2. V souvislosti s přípravou na přijíždějící Exchange studenty v ZS AR 2024/2025 
informovala o postupu zajištění dostatečné kapacity kurzů, které budou pro studenty 
otevřeny. V této věci požádala o zajištění zpřístupnění anotace předmětů v SIS všem a 
nikoli pouze (předběžně) zapsaným studentům, aby přijíždějící studenti měli možnost se 
seznámit se zaměřením kurzu ještě před samotným zápisem.  

3. Informovala o vyhlášení visiting professorship v rámci 4EU+ s termínem podání žádostí 
20. května 2024. 
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4. Informovala o připravovaných aktivitách v oblasti well-beingu a psychologické podpory i 
aktivity připravované ve spolupráci pracovních skupin pro well-being a udržitelnost. 

 
PhDr. Tereza Klabíková Rábová, Ph.D. – proděkanka pro vnější vztahy 

1. V následujícím období bude realizováno několik akcí pro veřejnost a studenty, přičemž 
nejvýznamnější z nich je otevření Jinonického areálu.  

2. Proběhly rozhovory k agendě práce s absolventy jejichž výsledky jsou nyní 
vyhodnocovány.  

3. Nadále probíhají aktivity na podporu popularizace vědy.   
 
Ing. Ondřej Blažek – tajemník 

1. Je řešena problematika DPH a to s ohledem na udržitelnost projektu rekonstrukce 
jinonického areálu a chystaného projektu Ph.D. Infra.  

2. Směrnice EO005_Pracovní cesty a cestovní výdaje bude vydána do konce března.  
3. I nadále probíhají jednání na téma jednotného ekonomického informačního systému – 

je potřeba sjednotit ekonomické procesy napříč fakultami. Aktuálně se řeší kontrolingový 
řetězec, který by měl být v provozu od roku 2025. Na EIS je navázán i modul pracovních 
mobilit. 

4. Probíhají závěrkové operace v souvislosti s ukončením projektu rekonstrukce 
jinonického areálu.   

 
2. Harmonogram realizace projektu "Ph.D. Infra" 

PhDr. David Emler, Ph.D. – proděkan pro rozvoj 

1. Informoval o probíhajících projektech na OPPI. 
2. Okomentoval prezentaci k harmonogramu projektu PhD Infra. Plánované termíny jsou: 

2. 4. 2024 je termín pro podání nabídek na realizaci zakázky, do 18. 4. 2024 ukončení 
hodnocení nabídek, do 22. 4. 2024 podpis Smlouvy o dílo, 3. 6. 2024 předání staveniště 
Hollar a Opletalova, do 27. 9. 2024 předání k užívání místností Hollar 212, 215 a 014 a 
Opletalova 604, do 27. 11. 2024 předání k užívání místností Hollar 213 a 214, do ledna 
2025 dokončení všech stavebních prací a odstranění vad a nedodělků, přejímací řízení 
a konečné předání díla. 
 

3. Diskuze o budoucím využití Hollaru 

Diskuze zatím proběhla na úrovni ředitelů institutů s panem děkanem. S ohledem na DPH a 
udržitelnost projektu Ph.D. Infra je nutné počítat s tím, že rekonstruované místnosti nebude 
možné dalších 10 let upravovat. Pan děkan okomentoval zaslaný materiál „Strategický záměr 
rekonstrukce Hollaru“, který bude předložen na příští jednání AS FSV UK. Dojde-li k 
celofakultní shodě na tomto záměru, budou ve druhé polovině roku 2024 zahájeny přípravné 
práce na projektu rekonstrukce Hollaru. Projekt počítá s rekonstrukcí prostor pro potřeby IKSŽ 
v přízemí a prvním patře, druhé patro by mělo sloužit jako „konferenční centrum“ se 
přednáškovými a seminárními místnostmi a počítá se i s možným využitím půdních prostor, 
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které bude ale závislé na posouzení orgánů památkové péče. Na souhlasu těchto orgánů bude 
záležet i případná realizace zasklení atria budovy Hollar. Případná realizace bude možná 
nejdříve v roce 2027, což poskytuje dostatečný časový prostor pro dořešení financování a 
detailů projektu.   

 

Různé 

1. Přijímací řízení 

J. Končelík: Otevřel otázku přijímacích řízení realizovaných prostřednictvím SCIO testů. Je 
otázkou, zda by soukromá společnost měla poskytovat tyto služby pro veřejnou vysokou školu. 
Zároveň konstatoval, že zavedení placených přijímacích testů určitým způsobem selektuje 
uchazeče o studium. Řešením by, dle názoru pana ředitele, bylo využívat výsledků státních 
maturit a nebo organizace vlastních přijímacích řízení.  

M. K. Hladká: Konstatovala, že pokud se student přihlásí včas, má první SCIO testy fakultou 
hrazený. 

P. Soukup: Uvedl, že vývoj testu je velice složitá věc vyžadující práci odborníků. Využití 
státních maturit není nejlepším krokem, protože maturitní předměty často neodpovídají 
požadavkům institutů.  

T. Karásek: Pan děkan přislíbil, že se bude spolu s proděkankou pro studijní záležitosti 
problematikou více zabývat a věc bude projednána i v rámci kolegia děkana.   

2. Prosklené seminární místnosti 

L. Poslušná: Někteří studenti a učitelé si stěžují, že je pro ně obtížné se soustředit 
v prosklených seminárních místnostech, které jsou v Jinonicích. Dotázala se proto na možnost 
instalace žaluzií či polepu.  

Karásek: Zatím není shoda na tom, že prosklené místnosti jsou rušivým prvkem. Pokud bude 
na tomto většinová shoda, bude instalováno zastínění. Aktuálně lze problém řešit výměnou 
učebny za neprosklenou místnost.  

3. Změna děkanského dne v harmonogramu AR 2024/2025 

M. K. Hladká: S ohledem na fakt, že děkanský den byl v harmonogramu AR 2024/2025 
naplánován na čtvrtek a šlo by v tomto AR už o 3. zrušenou výuku ve čtvrtek, bude děkanský 
den posunut na období okolo květnových svátků.  
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4. Meditační místnost 

T. Karásek: Informoval, že se objevují požadavky na modlitební místnosti. Aktuálně je 
identifikována jedna místnost v jinonickém areálu, která by případně mohla být transformována 
na meditační místností. Téma bude řešeno na příští snídani pana děkana s řediteli institutů.  

 

Termín příštího jednání rozšířeného kolegia děkana bude dne 29. dubna 2024 od 10:00 
v místnosti H 212. 

 

 

Zapsala: Ing. Monika Mandová                                 Vidi: PhDr. JUDr. Tomáš Karásek, Ph.D. 

 


